
 

 
 
 
 
 
 
Møte 3444 - 04.09.2019  
Fylket Viken - Anne Sandum 
 
Referat Tore Nordby 
 
Møtet ble ledet av innkommende president Jon Erik Nygaard. 
Utvekslingstudent Aspen More avla oss et kort besøk. 
 
Anne Sandum inviterte til dialog gjennom en orientering om fylket Viken. 
 
Viken dannes ved å slå sammen 
Akershus, Østfold og Buskerud 
pluss kommunene Jevnaker of 
Svelvik. 
Viken blir landets største fylke  i 
folketall med 1,2 mill inbyggere, 
men kun 6. største i areal.  
Innen fylket er Buskerud er  størst 
i areal, men minst i befolkning.  
 
Det nye fylket vil i starten måtte 
jobbe i systemløsninger fra 5 
Fylker - Buskerud, Akershus, 
Østfold, Oppland (Jevnaker) og 
Vestfold (Svelvik) inntil felles 
systemer er på plass. 
 
Videregående skole er en sentral 
oppgave for fylkeskommunen. 
Viken har 75 videregående skoler 
med 42000 elever. Lærere er 
fylkeskommunens største 
ansattgruppe. 
 
Inntakssystem i skolen er et 
valgtema og er ikke avgjort. 
Buskerud og Østfold følger i dag 
Nærskole prinsippet, mens 
Akershus har Fritt skolevalg.  



 

 
Kollektivtrafikk er også en viktig oppgave og det vil bli satset på bedre busstilbud med 
sømløst system dvs 1 billett for hele reisestrekningen. De tre selskapene (ett per fylke) som i 
dag styrer busstilbudet må bli ett. 
 
Fellesnemda har besluttet at Fylkeshuset skal etableres i Sandvika, og at det skal være 
fylkeskommunale arbeidsplasser i nedre Glomma området. Tomt er kjøpt i Sandvika, men 
bygging vil kreve flere år. 
 
Det ble stillt spørsmål om rasjonalisering i forhold til gammel struktur. Anne opplyste at 
Staten forutsetter en rasjonalisering i Viken. I forhold til ansatte i byråkratiet vser Anne til at 
det ikke er mer enn ca 200 stillinger totalt og at reduksjon vil skje ved naturlig avgang. 
 
Det er vedtatt Parlamentarisme i Viken. Antall representanter i fylkestinget går noe ned, men 
fylkesråd med 7 medlemmer er nytt. Totalt ikke mer penger på politisk styring , litt mindre. 
 
Fylkesrådets leder og de 6 fylkesrådene vil dekke fagområdene slik:  Fylkesrådsleder 
Klima/Miljø/FN’s bærekraftmål og Integrering. De 6 fylkesrådene vil fordele fagområdene 
Infrastruktur 
Kompetanse 
Planlegging 
Samferdsel 
Kultur 
Næring  
 
Vi fikk en god innføring i Viken  og litt om fylkeskommunen generelt av en tydelig engasjert 
foredragsholder. 
 
Jon Erik takket Anne Sandum for en interessant kveld og lovet at vi vil følge med på 
utviklingen. 
 
 
 
 
 


